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ÚVOD

Rok 2005 je rokem zvláštním pro naši obecní kroniku. Hned v úvodních řádcích se musíme 
přenést  na  jeho konec,  protože  dosavadní  kronikářka  paní  Božena  Gottvaldová  v  měsíci 
listopadu velmi vážně onemocněla.

Obecní  kroniku psala  od  roku 1989,  roky 1996 -  1998 zpětně  sestavovala  z  dostupných 
informací a od roku 1999 zpracovávala i zaznamenávala výrazným a osobitým způsobem 
veškeré dění v obci pro uchování budoucím generacím.

Fotokroniku obce zpracovávala nepřetržitě od roku 1980. Její květinové ornamenty, které tak 
ráda malovala provázejí fotografie ve třech svazcích. 

Rok 2005 však již zpracovat nestihla. Podlehla těžké nemoci 22. 1. 2006. Těžko hledáme 
slova poděkování za její práci pro obec a budoucí generaci.

Aby nebyla přerušena posloupnost kroniky a nebyl vanechán rok života naší obce, pokusím 
se vedle své funkce starostky, nastoupi do nezvyklé role - role kronikářky Obce Ruprechtov. 
Doufám, že se mi podaří najít ochotného člověka, který by se této náročné práce ujal, i když 
vím, že převzít tuto funkci po paní Boženě Gottvaldové je obzvláště náročné.

ŘAZENÍ ZÁPISŮ

1. Činnost Zastupitelstva obce a jeho dalších orgánů
2. Hospodaření obce
3. Průmysl, zemědělství, obchod
4. Výstavba v obci, doprava, spoje
5. Politický a kulturní život
6. Tělovýchova
7. Počasí
8. Pohyb obyvatelstva



1. ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE, OBECNÍHO ÚŘADU A JEHO DALŠÍCH 
ORGÁNŮ

Zastupitelstvo obce
Obec byla spravována i nadále devítičlenným zastupitelstvem, zvoleným ve volbách v roce 
2002.  Starostkou  obce  zůstává  Světlana  Švarcová,  místostarostou  Ing.  Vladimír  Švarc. 
Zastupitelstvo se v tomto roce sešlo pětkrát a na jednotlivých zasedáních byly projednávány 
tyto nejdůležitější úkoly:
30. 3.  Inventarizace majetku obce, závěrečný účet obce za rok 2004, rozpočet na rok 2005, 

rozpočtový výhled do roku 2007, zrušení a schválení obecně závazných vyhlášek, 
smlouva o poskytnutí příspěvku panu Rudolfu Grenarovi na zavedení bezdrátového 
internetu v obci a další.

8.  6.   Byla  schválena  smlouva  s  Jihomoravským krajem o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje na opravu rodinného domku s doškovou střechou. 

29. 6.  Bylo projednáno posílení rozpočtu Základní školy v Podomí, převody nemovitostí, 
rozpočtová opatření.

5. 10.   Zastupitelstvo obce schválilo Směrnici o vedení účetnictví, další rozpočtová opatření 
a převody nemovitostí.

13. 12.  Byla projednána a schválena Obecně závazná vyhláška o poplatku za odpady na rok 
2006,  rozpočtová  opatření,  rozpočtové  provizorium,  rozpočtový  výhled,  rozpočet 
Dobrovolného svazku obcí „Drahanská vrchovina“, návrh rozpočtu Základní školy v 
Podomí a převody nemovitostí. Dále byla schválena smlouva o poskytnutí dotace z 
rozpočtu  Jihomoravského  kraje  na  udržení  akceschpnosti  jednotky  Sboru 
dobrovolných hasičů obce, byly schváleny žádosti o dotace na rok 2006 na obec i v 
rámci Dobrovolného svazku obcí a byla schválena smlouva s firmou EKO-KOM na 
zajištění zpětného odběru odpadů.

Zaměstnanci obecního úřadu
V rámci obecního úřadu jsou dva stálí zaměstnanci: Martina Hořavová, čp. 89 - účetní, Soňa 
Coufalová,  čp.  86  -  úklid  obecního  úřadu  a  kulturního  domu.  V  rámci  podpory 
nezaměstnaných za pomoci příspěvků od Úřadu práce ve Vyškově byli zaměstnáni v různém 
období  roku také pracovníci  na veřejně prospěšných pracech:  Václav Trávníček,  čp.  174, 
Josef Krištof, čp. 217 a Jana Jelínková, čp. 61. Pracovali především na úklidu obce, údržbě 
travnatých ploch a drobných údržbářských pracech na majetku obce. Na dohodu o provedení 
práce obec zaměstnává především v zimních měsících také traktoristu Vladimíra Švarce, čp. 
72.

Mateřská škola
Příspěvkovou  organizací  obce  je  Mateřská  škola  Ruprechtov.  Ředitelkou  je  paní  Alena 
Vykydalová  z Krásenska,  učitelkou Lenka Šimková z Račic.  Mezi  zaměstnance mateřské 
školy patří ještě Romana Tomášková, čp. 252 - úklid a Jitka Kameníková, čp. 59 - kuchařka. 
Školní  kuchyně  také  poskytuje  v  rámci  sociální  péče  vaření  obědů  pro  důchodce  a 
zaměstnance obce.

JSDHO
Organizační složkou obce je Jednotka Sboru dobrovolných hasičů obce, která je zařazena v 
kategorii jednotek požární ochrany III..Jejím velitelem je Vladimír Švarc, čp. 72. Základním 
vybavením jednotky jsou dvě zásahova vozidla CAS 25. V letošním roce obec prodala jedno 
zásahové vozidlo - kropící vůz, jehož stav byl již pro jednotku nevyhovující.

Knihovna



Součástí  obecního  úřadu  je  také  místní  knihovna,  která  je  v  budově  kulturního  domu. 
Knihovnicí je již několik let paní Ludmila Opletalová, čp. 204. Knihovna je zařazena v síti 
knihoven Ministerstva kultury. 

Služby
V rámci pronájmu obecních prostor poskytuje své služby provozovna kadeřnictví paní Eva 
Grimové ze Senetářova v budově kulturního domu a to dvakrát týdně v úterý a čtvrtek.
V budově obecního úřadu má ordinaci praktická lékařka MUDr. Helena Cendelínová, čp. 5, 
jedenkrát týdně v úterý odpoledne. 
Soukromou ordinaci v rodinném domku má také dětská lékařka MUDr. Marie Adlerová, čp. 
76, vždy v úterý a čtvrtek jednu hodinu.

Významné události
Regiontour Brno
Hned  počátkem  roku  13.  až  16.  ledna  se  obec  jako  součást  Dobrovolného  svazku  obcí 
„Drahanská  vrchovina“  zúčastnila  veletrhu  cestovního ruchu Regiontour  2005 v Brně.  V 
rámci příprav byly také zhotoveny informační a propagační letáky prezentující všech 12 obcí 
regionu. Partnerem na veletrhu byl mikroregion ze Zemlínské Šíravy ze Slovenska. Stánek 
propagující mikroregion navštívil i ministr pro místní rozvoj Ing. Jiří Paroubek. 

DSO
24. února se uskutečnilo v klubovně kulturního domu zasedání Správní rady Dobrovolného 
svazku obcí „Drahanská vrchovina“, kterého je Ruprechtov členem. 

Internetizace
V dubnu Zastupitelstvo obce odsouhlasilo investiční dotaci ve výši 20 tis. korun pro pana 
Rudolfa  Grenara,  čp.  216  na vybudování  technických bodů pro bezdrátový internet.  Do 
konce roku bylo připojeno asi 20 uživatelů v obci.

Výměna OP
Podle nového zákona o evidenci obyvatel měli občané povinnost vyměnit všechny občanské 
průkazy i ty,  u kterých byla platnost neomezena.  Vzhledem k tomu, že se k této výměně 
přihlásilo asi 70 občanů v důchodovém věku včetně nemohoucích,  obecní úřad objednal na 
27. dubna fotografické služby, které se prováděly v klubovně kulturního domu nebo přímo v 
domácnostech. Po zhotovení fotografií byla přítomna v zasedací místnosti obecního úřadu ve 
dnech 18. května a 7. června matrikářka paní Jarmila Koutná z Podomí, která přijímala  a 
pomáhala vyplňovat žádosti o nové občanské průkazy. 

Elektronický podpis
25. května bylo vyřízeno zavedení elektronického podpisu na potvrzení odesílání e.mailových 
zpráv.

Rozloučení s předškoláky
21.  června  proběhlo v mateřské  škole rozloučení  starostky s předškoláky.  Do první  třídy 
Základní  školy  v  Podomí  odcházelo  šest  děvčat:  Anežka  Zemánková,  čp.  48,  Vendula 
Gottvaldová,  čp.  16,  Simona  Tomková,  čp.  225,  Adéla  Opletalová,  čp.  204,  Jitka 
Kratochvílová,  čp.  55  a  Kristýna  Vyplelová,  čp.  158.  Paní  starostce  předvedly  krásné 
vystoupení s deštníčky a na cestu do první třídy si odnesly od obecního úřadu dárky - školní 
potřeby.

Klub Sluníčko



V září byla zahájena činnost Klubu Sluníško pro maminky s dětmi v klubovně kulturního 
domu každé úterý dopoledne. Činnost zajišťuje Centrum pro matky s dětmi Blansko a vede je 
paní Líba Hančová.

Mysis
Mikroregion Drahanská vrchovina obdržel v tomto roce dotaci z Jihomoravsksého kraje v 
rámci Programu rozvoje venkova na zavedení softwarového vybavení počítačů jednotlivých 
obcí - tzv. Program Mysis. Ten zahrnuje mapy i data z katastru nemovitostí, vedení elektrické 
sítě, plynovodní i vodovodní řad, kanalizaci, uliční zaměření, ortofotomapu a další nástroje, s 
kterými je možno pracovat. Součástí instalace programu byl také mový monitor s plochou 
obrazovkou. Hodnota programu je více než 25 tis. korun.

Návštěvy ministra financí
19.  prosince  navštívil  obec  ministr  financí  Mgr.  Bohuslav  Sobotka.  Prohlédl  si 
zrekonstruovanou mateřskou školu, budovu bývalé základní školy, na jejíž rekonstrukci na 
byty  žádáme dotaci.  Potom se v klubovně kulturního domu setkal  se starosty všech obcí 
mikroregionu a se starostou města Vyškov na krátké besedě.



2. HOSPODAŘENÍ  OBCE

V roce 2005 obec hospodařila s finančními prostředky v rámci schváleného rozpočtu, který 
byl v průběhu roku aktualizován dvaceti rozpočtovými opatřeními. Na celkové rozpočtované 
příjmy 5 721 tis.  Kč bylo ve skutečnosti  dosaženo 6 266 tis.  Kč, tj.  plnění  na 109,5 %. 
Největší příjmovou složkou byly daňové příjmy 3 950 tis. Kč a dále přijaté dotace ve výši 2  
098  tis.  Kč.  Skutečné  čerpání  ve  výdajích  5  326 tis.  Kč  znamená,  že  hospodaření  obce 
skončilo přebytkem ve výši 940 tis. Kč, který bude směrován na zvýšení rezerv v rozpočtu 
pro rok 2006 a využit k financování dalších rozvojových projektů obce.

K objemově významným akcím a projektům, které byly realizovány v souladu s rozvojovým 
záměrem obce patří:

- celková rekonstrukce budovy Mateřské školy ve finančním objemu přesahujícím 1,6 mil. 
Kč
- oprava památkově chráněné doškové chalupy nákladem 400 tis. Kč
- rekonstrukce čekárny na zastávce hromadné dopravy u hřbitova nákladem 160 tis. Kč.

Akce byly realizovány s využitím dotací ze státního rozpočtu a z rozpočtu Jihomoravského 
kraje. Podmínky stanovené poskytovateli dotací obec dodržela.

Čerpání  finančních  prostředků  bylo  v  průběhu  roku  pravidelně  vyhodnocováno  a  účelně 
usměrňováno se zřetelem na dodržení plánovaných objemů v jednotlivých kapitolách.

Pozitivní je skutečnost, že obec financuje svoji činnost bez úvěrového zatížení, splácí pouze 
zbývající  část  bezúročné návratné finanční  půjčky na veřejný vodovod. Ukazatel  dluhové 
služby vykazuje hodnotu jen 3 %.

Celkově  je  možno  konstatovat,  že  obec  hospodařila  v  intencích  schváleného  rozpočtu, 
plynulým financováním byly zajištěny rozvojové záměry obce v hodnoceném roce.

Platby poplatků
Do rozpočtu obce byly vybírány  poplatky za odvoz odpadů  od občanů z trvalým pobytem ve 
výši 330 korun, od občanů za nemovitost užívanou k rekreaci ve výši 360 korun; poplatek za 
psa byl 70 korun a poplatek za pronájem veřejného prostranství k prodeji byl 80 korun. Za 
pronájem hrobového místa  na místním hřbitově zůstává poplatek 3,00 Kč za m2 plus 80 
korun za provoz hřbitova na rok.
Správce obecního vodovodu firma INSTA Ivanovice na Hané vybírala poplatek za vodné ve 
výši 18,16 Kč za m3; firma Vodovody a kanalizace Vyškov vybírala poplatek za stočné ve 
výši 18,00 Kč za m3.



3. PRŮMYSL, ZEMĚDĚLSTVÍ, OBCHOD

Průmysl

Průmyslová výroba v obci není příliš významná. Největší firmou zůstává Pegas-Gonda, která 
po přestěhování hlavní výroby do Slavkova postupně předává provoz a převádí část výroby 
na fyzickou osobu - Miroslav Kalousek, Vyškov, jehož původní podnikání bylo Soustružení 
Kalousek,  Vyškov.  K  závěru  roku  dochází  také  k  odkoupení  části  firmy.  V  provozu  je 
obrobna a zámečnická dílna. Firma má ke konci roku 11 zaměstnanců. Stěžejním výrobním 
programem je kovovýroba pro firmu Pegas-Gonda.

Firma NIK-Bohuslav Navrátil, která sídlí v budově bývalé základní školy v závěru roku také 
pomalu  končí  své  podnikání  v  obci  a  stěhuje  výrobní  program  -  šití  batohů,  tašek, 
bezpečnostních  vest  -  do  nově  pronajatách  prostor  v  Podomí.  Důvodem  je  ukončení 
nájemního  vztahu  s  Obcí  Ruprechtov  vzhledem  k  probíhající  přípravě  na  rekonstrukci 
budovy.

Firma „M-FLOS“, také změnila majitele. Je jím Antonín Petruš z Blanska. Výroba pracovní 
kosmetiky zůstává, budovu však výrazným způsobem opravuje, V pracovním pom+ru jsou 
trvale tři zaměstnanci.

Prosperující dílnu na výrobu dřevěných modelů má také Jiří Pernica. S ním pracuje i jeho syn 
Pavel.

Zemědělství

V této oblasti nenastala změna. Ornou půdu pronajatou od vlastníků v katastru obce obdělává 
dílem Kojál Krásensko - družstvo a dílem soukromý zemědělec Vladimír Střelec s rodinou. 
Dva zaměstnanci mu takaé pomáhají s chovem skotu.

Zajímavým projevem návratu k drobnému zemědělství je také chov koní k jakýmkoli účelům. 
Dříve koně chovali pouze k lesní práci, dnes počet chovatelů koní v obci podstatně vzrostl. 
Jsou  jimi:  Jiří  Beneš,  Pavel  Střelec,  Ing.  Vladimír  Švarc,  Jitka  Grycová,  Ing.  Barbora 
Gottvaldová, Aleš Zouhar.

Obchod a služby

Zásobování  obce je na velmi  dobré úrovni i  když obchod paní  Zouharové je již  druhým 
rokem uzavřen.  V obchodě  paní  Marie  Křetínské  najdeme  potřebný  sortiment  a  ještě  se 
potkáme se zákazníky z okolních obcí.

Horší situace je u restaurace v budově Tělocvičné jednoty Sokol. Nájemce má sice provozní 
dobu v plném rozsahu, zrušil však vaření obědů. Návštěvníci obce se tak mohou najíst pouze 
v restauraci paní Marie Andrlové.



4. VÝSTAVBA V OBCI

Mateřská škola

Rok 2005 byl rokem investiční i neinvestiční výstavby. Nejvýznamnější byla rekonstrukce 
budovy  mateřské  školy.  Byla  provedena  výměna  topení,  oken,  dveří;  oprava  sociálního 
zařízení dětí, výměna podlahové krytiny ve třídě a vstupní chodbě, zateplení budovy, výměna 
a  úprava  klempířských  prvků  a  také  byla  zhotovena  nová  fasády.  Opravy  prováděla  na 
základě smlouvy o dílo firma Moravostav Brno. Stavba byla zahájena po ukončení školního 
roku 8. července a předána byla před zahájením nového školního roku 22. srpna a uvedena do 
provozu. Některé nedodělky byly odstraněnny do 31. srpna. 

Celková suma oprav se vyšplhala na částku 1.613 tis. Kč, z toho dotace z Ministerstva financí 
činila 1,5 mil. Kč.

Dvouměsíční  intenzivní  práce  na  opravě  školky  byla  završena  slavnostním předáním do 
užívání 31. října za účasti jednatele firmy Moravostav Brno Ing. Bohuslava Šebka a starosty 
Města Vyškov RNDr. Petra Hájka. Zároveň proběhl v Mateřské škole Den otevřených dveří, 
kde si mohli občané rekonstuované prostory prohlédnout. K této příležitosti předvedly děti 
pod vedením ředitelky Aleny Vykydalové a učitelky Lenky Šimkové krátké vystoupení. 

Zrekonstruovanou  školku  si  také  na  své  návštěvě  obce  prohlédl  ministr  financí  Mgr. 
Bohuslav Sobotka 19. prosince.

Došková chalupa

Druhou významnou stavební akcí byla oprava doškové chalupy, která je zařazena na seznamu 
kulturních památek. Oprava probíhala ve dvou etapách. 

První byla koncem měsíce srpna výměna doškové krytiny, která byla objednána již v roce 
2004.  Výměnu  prováděla  specializovaná  firma  -  František  Pavlica,  Hroznová  Lhota  - 
tradičním způsobem.  Cena výměny doškové střešní  krytiny  byla  219 tis.  Kč,  z  dotace  z 
Havarijního programu Ministerstva kultury byla 110 tis. Kč.

V druhé etapě proběhla výměna nahnilých částí trámů a stropních záklopů, výměna střešní 
krytiny na přístavku, okopání venkovních omítek i omítek v hlavní místnosti a jejich obnova. 
Tyto práce opět tradičním způsobem - ručně a z přírodních materiálů hlíny a slámových plev 
prováděla firma marek Vlček, Lysovice. Opravy byly vyčísleny na částku 181 tis. Kč, z toho 
dotace z Programu zachování kulturních památek Jihomoravského kraje činila 80 tis. Kč. 

Postupy  prací  byla  kontrolovány  pracovníky  Památkového  ústavu,  územního  pracoviště 
Brno. Také bylo prováděno Jakubem Gottvaldem pravidelné fotografické mapování postupu 
prací.

Čekárna u hřbitova

Poslední investiční stavbou obce byla výměna čekárny na zastávce autobusové dopravy u 
hřbitova.  Původní  plechová  čekárna  se  skleněnými  výplněmi  už  byla  značně  zničená, 
zkorodovaná  a  zdevastovaná.  Stavbu  čekárny,  výměnu  a  úpravu  dlažby  v  okolí  provedl 
Zdeněk  Tioka,  Ruprechtov  čp.  10.  Čekárna  je  ve  žluté  barvě,  ze  štípaného  betonu  s 
dřevěnými doplňky. Střecha je sedlová, střešní krytina - bobrovka. 



Stavbou nové čekárny je  pokračováno v úpravách klidové zóny kolem hřbitova  tak,  aby 
všechny stavby (kostel sv. Václava, márnice,  čekárna) byly laděny do stejného barevného 
tónu a podobných stavebních prvků.

I na stavbu čekárny jsme získali dotaci z Programu rozvoje venkova Jihomoravského kraje ve 
výši 80 tis. Kč. Čekárna stála 159 tis. korun.

Kostel Sv. Václava

Významnou rekonstrukcí v obci byla také oprava poloviny střechy chrámové lodi a sakristie 
kostela sv. Václava. Na tuto opravu získala Římskokatolická farnost Krásensko také dotaci z 
prostředků Jihomoravského kraje ve výši 200 tis. korun, část byla hrazena ze sbírek farníků a 
Obec ruprechtov ze svého rozpočtu přispěla na tuto opravu částkami 50 tis. Kč v letech 2003 
- 2005; tedy 150 tis. korun.

Po opravách věže a přední části fasády kostela v roce 2002 byla tak provedena druhá část 
rekonstrukce kostela sv. Václava.

Rodinná výstavba

V rodinné výstavbě byla v letošním roce zkolaudovány dva rodinné domky - čp. 80 manželů 
magdy a Davida Opletalových a čp. 266 manželů ličkových z Olomouce.



5. POLITICKÝ A KULTURNÍ ŽIVOT

Do kulturního dění v obci se aktivně zapojují kromě obecního úřadu - komise kulturní - také 
Sbor dobrovolných hasičů, Tělocvičná jednota Sokol a Český červený kříž.

Obecní ples
29. ledna se uskutečnil již 2. obecní ples v sále kulturního domu. K tanci a poslechu hrála 
hudební skupina Prorock z Blanska. O bohatou tombolu se zasloužila především předsedkyně 
kulturní  komise  Ing.  Barbora Gottvaldová a její  manžel  Zbyněk.  Významným sponzorem 
plesu byl také Ing. Josef Gonda. Účast na plese dosahovala počtu 200. V kulturním programu 
vystoupili kejklíři a chrliči ohně. Zajímavým doprovodným programem průběhu plesu byla 
také rychlomalba portrétů. 

Ostatky
Český červený kříž již tradičně zorganizoval  letošní ostatky 5. února. Průvod masek prošel 
vesnicí za zpěvu a doprovodu harmonikáře.

Maškarní karneval
27. února připravila  kulturní  komise  ve spolupráci  s Domem dětí  a mládeže  ve Vyškově 
maškarní  karneval  pro  děti.  Zajímavým  zpestřením  a  pochoutkou  pro  děti  byly  medové 
perníčky, které věnoval dětem Český svaz včelařů.

Setkání seniorů
V letošním roce  připravilo  Občanské  sdružení  Barvínek  ve  spolupráci  s  obecními  úřady 
Podomí, Ruprechtova a Krásenska setkání seniorů tří obcí s programem, které se uskutečnilo 
v  tělocvičně  Základní  školy  Dr.  Ervína  Černého-Křetínského  v  Podomí.  Bohužel 
ruprechtovští senioři neprojevili příliš zájmu - účast byla pouze 7 lidí.

60. výročí osvobození
Rok 2005 je také rokem 60. výročí osvobození naší vlasti od fašistické okupace. K tomuto 
výročí  připravil  obecní  úřad  letáček,  ve  kterém  byly  reprodukovány  vzpomínky  na 
osvobozovací  období v naší  obci z obecní  kroniky.  5.  května se také uskutečnilo setkání 
občanů s položením kytice k pomníku padlým. Své vzpomínky na poslední výstřely v obci 
všem vyprávěla paní Jiřina Daňková, bývalá učitelka základní školy. K jejímu vyprávění se 
přidali se svými postřehy a vzpomínkami i ostatní účastníci setkání.

Mikroregiony Vyškovska
21. června proběhla vernisáž výstavy Mikroregiony Vyškovska v Turistickém informačním 
centru v prostorách vyškovské radnice. Byla zde prezentována i Obec Ruprechtov v rámci 
mikroregionu Drahanská vrchovina.

Táborák
Tradičně  na  začátku  letních  prázdnin,  tentokrát  2.  července  připravili  členové  Sboru 
dobrovolných hasičů táborák na ukončení školního roku. Pro špatné počasí se nekonal na 
obvyklém  místě  u  vodní  nádrže,  ale  u  hasičské  zbrojnice.  V  prostorách  garáží  bylo 
připraveno posezení a jako každý rok se udily klobásy a vepřový bok, čepovalo se pivo  a pro 
mladé hasiče limonády.

Vítání občánků
9.  července  proběhlo  v  zasedací  místnosti  Obecního  úřadu  slavnostní  uvítání  nových 
občánků. Jediným sksutečně ruprechtovským občanem byla Žanetka Tomášková. Vítání se 



takaé zúčastnili  rodiče s  Jeníčkem Střelcem a rodiče s  Danielkem Gottvaldem.  Ti  nejsou 
hlášeni v obci k trvalému pobytu, ale zatím zde bydlí. Vítání uváděla předsedkyně kulturní 
komise  Ing.  Barbora  Gottvaldová,  v  kulturním  programu  vystoupila  Zuzka  Vykydalová, 
Vendulka Gottvaldová, Karolínka Střelcová a Zuzanka Gottvaldová. 

Václavské hody
Tělocvičná  jednota  Sokol  Ruprechtov  ve  spolupráci  se  Sborem  dobrovolných  hasičů  a 
Obecním  úřadem  připravila  na  letošní  Václavské  hody  v  sobotu  24.  září  opět  průvod 
krojované  skupiny  obcí  s  předvedením Moravské  besedy  na  prostranství  před  kulturním 
domem.  Tancovalo  osm  párů  „ženáčů“,  rychtáře  představoval  Ing.  Václav  Cendelín, 
rychtářku  paní  Stanislava  Musilová.  Bryčku  taženou  koňským  potahem  kočíroval  Aleš 
Zouhar. V průvodu, k vystoupení i k tanci hrála dechová kapela Olšověnka z Jedovnic. večer 
pak k taneční  zábavě hrála  hudební  skupina Prorock z Blanska.  O občerstvení  v baru se 
postaral Ladislav Musil, vstupné bylo 50 korun.

Svatba
22. října starostka obce oddávala již na čtvrtém svatebním obřadu slečnu Kateřinu Habrovou 
a pana Gabriela Dvořáka. Novomanželé si koupili domek čp. 243 v Ruprechtově k trvalému 
pobytu. U svatebního obřadu byla přítomna matrikářka Obce Podomí paní Jarmila Koutná. 
Oddávaným i  svatebním hostům zpívala  opět Zuzka Vykydalová a recitovaly paní  Alena 
Vykydalová, ředitelka Mateřské školy Ruprechtov a Mgr. Miroslava Gottvaldová, učitelka 
základní školy. Výzdobu obřadní síně připravila Alena Gottvaldová, ozvučení Rudolf Grenar.

Rozsvícení vánočního stromu
Děti z mateřské školy pod vedením ředitelky Aleny Vykydaloví a učitelky Lenky Šimkové 
vystoupily s krátkým vánočním programem u rozsvícení vánočního stromu obce 2. prosince. 
Poprvé bylo připraveno pro účastníky teplé občerstvení, čaj a svařené víno, které připravily 
členky kulturní komise paní Vlasta Gottvaldová a Alena Gottvaldová.

Činnost politických stran a společenských organizací
Obec Ruprechtov byla v minulosti známá aktivním společenským životem. V obci pracovalo 
několik spolků, sdružení a politických organizací.
V letošním roce pracovaly tři politické organizace:
KDU-ČSL
Křesťansko demokratické strana - Československá strana lidová , která má 11 členů, z toho 6 
žen,  schází  se  dle  potřeby  na  členských  schůzích.  Předsedou  je  Alfred  Hanik,  čp.  200 
místopředsedou paní Marie Oujeská, čp. 4;
ČSSD
Česká strana sociálně demokratická, má 8 členů, z toho 2 ženy. Územní působnost místní 
organizace  je  i  pro  okolní  obce  -  Ježkovice,  Krásensko,  Podomí,  Studnice,  Nové  Sady, 
Račice-Pístovice.  Schází se čtyřikrát  do roka na členské schůzi.  Předsedou je Ing. Martin 
Hořava, čp. 89, místopředsedou Josef Koukal, čp. 251;
KSČM
Komunistická strana Čech a Moravy, členská základny má 12 členů, z toho 4 ženy. Výbor se 
schází operativně, členská schůze nejméně čtyřikrát do roka. Předsedou je Mojmír Švarc, čp. 
13, místopředsedou Alois Musil, čp. 120 a jednatelem Alois Tomášek, čp. 56. Členové se 
pravidelně  zúčastňují  akcí  pořádaných  okresním  výborem,  jako  je  například  Setkání  na 
Moravskoslovenském pomezí. 
Významnější zastoupení mají společenské organizace:
TJ SOKOL
Tělocvičná jednota Sokol má 86 členů, z toho 37 mužů, 20 žen, 18 žáků a 11 žákyň. Chod 



organizace zajišťuje sedmičlenný výbor a schází se jedenkrát za měsíc. Předsedou je bratr 
František Musil čp. 191, místopředsedou bratr  Alois Gottvald,  čp.  235 a jednatelem bratr 
Radomír  Daněk,  čp.  184.  Organizace  zajišťuje  především cvičení  členů,  účast  na  akcích 
organizovaných župou a péči o svěřený majetek.  V letošním roce byla tělocvičná jednota 
hlavním organizátorem Václavských hodů;
SDH
Sbor dobrovolných hasičů čítá 57 členů, z toho 2 ženy a 12 mládežníků. Výborové a členské 
schůze se schází dle potřeby, jedenkrát do roka se koná slavnostní valná hromada za účasti 
zástupců sborů z obcí sdružených v okrsku. Členové každoročně pořádají táborák pro děti na 
ukončení školního roku, pořádají hodovou zábavu a také provádí sběr železného šrotu. Letos 
třikrát  zasahovali  u  požáru.  Starostou  sboru  je  Milan  Jelínek  čp.  61,  místostarosou  Aleš 
Musil,  čp.  262.  Jednatelem Antonín  Trávníček,  če  1007.  Velitelem jednotky je  Vladimír 
Švarc, čp. 72;
ČČK
Český červený kříž pracuje pod vedením předsedkyně sestry Luběny Vévodové, čp.  113, 
místopředsekyně  sestry  Jany  Šimečkové,  čp.  173  a  jednatelky  sestry  Ing.  Barbory 
Gottvaldové, čp. 16. Členská schůze se schází pravidelně čtyřikrát do roka, výbor častěji, dle 
potřeby, zejména před přípravami různých akcí. V letošním roce to byl ostatkový průvod obcí 
a  Mikulášská  nadílka  pro  děti.  Členky také  spolupracují  při  akcích  pořádaných  obecním 
úřadem;
ČZS
Český zahrádkářský svaz má 30 členů, z toho 1 ženu. Předsedou je přítel Vladimír Švarc, čp. 
219, místopředsedou přítel Radomír Daněk, čp. 184 a jednatelem přítel Alois Švarc, čp. 149. 
Každý rok členové zajišťují pro občany moštování ovoce;
ČSV
Český svaz včelařů sdružuje 34 členů z pěti obcí - Račice-Pístovice, Ježkovice, Ruprechtov, 
Podomí a Krásensko. Schází se pravidelně valná hromada, členská schůze i výbor. Předsedou 
je přítel František Novotný, čp. 202, místopředsedou přítel Jan Kraváček, čp. 53 a jednatelem 
přítel František Gryc, čp. 238.



6. TĚLOVÝCHOVA

V obci pracuje Tělocvičná jednota Sokol Ruprechtov. Ke sportovním aktivitám především 
mládeže,  ale i dospělých využívá částečně sál ve vlastní budově a částečně sál kulturního 
domu.  V letošním roce  na  tzv.  „malém sále“  cvičily  pravidelně  dvakrát  týdně  ženy pod 
vedením Nadi  Mostovské.  V sále  kulturního domu cvičili  mladší  žáci  pod vedením Ing. 
Martina Hořavy,  Ing. Jiřího Blahouta a Pavla Houště; starší žáci a dorostenci hráli malou 
kopanou pod vedením Jiřího Šimečka a Dalibora Tkáče a dvakrát týdně hráli fotbal nebo 
nohejbal muži.  Pravidelně jednou týdně se ke kondičnímu cvičení schází také starší ženy, 
jejichž věková hranice je 65 - 75 roků.

Během roku se také cvičenci Sokola zúčastnili několika župních závodů a přeborů.
9. 4.       Župní závod sokolské všestrannosti v gymnastice a ve šplhu - účast: Marek Coufal, 

Lukáš Sadílek, David Musil, Petr Zukal Jan Sadílek, Patrik Zouhar. Adam Jakš, Ivo 
Mikulášek;

14. 5.     Župní přebor sokolské všestrannosti v atletice - účast: Petr Zukal, David Musil, Jan 
Blahout,  Jiří  Blahout,  Ivo  Mikulášek,  Lukáš  Sadílek,  Martin  Meitner,  Silvie 
Fialová;

11. 11.    Župní přebor v plavání - účast: Libor Střelec, Martin Hořava, Marek Coufal, Lukáš 
Bílek, Patrik Zouhar, Ivo Mikulášek, Ivo Tomášek, Jan Blahout.

29. května se členové Tělocvičné jednoty Sokol zúčastnili 5. ročníku Poháru starostky obce 
Krásensko ve florbalu. Pohár je zapůjčen a vystaven v kanceláři obecního úřadu.

V  prosinci  se  také  zástupci  Tělocvičné  jednoty  zúčastnili  doškolení  cvičitelů  III.  třídy 
všestrannosti.



7. POČASÍ

Celý rok bylo počasí velmi proměnlivé, někdy až netypické, oteplení a ochlazení se střídala 
jako na houpačce.

Leden: Vypadal spíše jako jarní měsíc. Některé dny se denní teploty pohybovaly až kolem 
18°C.

Únor: Počátek února uhodily mrazy, které v noci dosahovaly až -18°C, přes den -3°C. Z 15. 
na 16. února napadlo asi 30 cm sněhu. Sníh poté padal celý týden. Od neděle 27. 2. 
bylo slunečno.

Březen: Teploty dosahovaly v noci až -18°C, přes den se držely okolo -4 až -6°C. Sníh se 
držel až k polovině března, kdy začal náhle tát a 17. března úplně zmizel za teplot až 
18°C.

Duben: V dubnu nastalo opět ochlazení. Nejstudenější byl 21. duben - v noci -4°C, přes den 
14°C. Ke konci měsíce se začalo oteplovat.

Květen:  Oteplení  vyvrcholilo  2.  května,  kdy  bylo  naměřeno  ve  stínu  30,9°C  a  byl  to 
nejteplejší 2. květen za posledních 230 let. Od 4. května se začalo opět ochlazovat. 
Teplota poklaesly až o 20 stupňů dolů, ojediněle se vyskytly přízemní mrazíky.To 
trvalo až do 25. května, kdy po dvou dnech srážek a přívalových dešťů se začalo 
opět oteplovat.. Poslední dny měsíce byly velmi teplé, téměř tropické.

Červen: Celý měsíc bylo poměrně teplé počasí. V noci z neděle  26. 6. na pondělí 27. se 
přihnala  obrovská  bouře  doprovázená  četnými  blesky.  Větších  škod  naštěstí 
nezanechala.

Červenec
Srpen:   Oba  měsíce  se  střídalo  teplé  počasí  s  chladnějším.  Chladnějších  dnů  bylo  více. 

Nejteplejší dny, kdy teplota dosahovala přes 30°C byly čtvrtek 28. 7. a pátek 29. 7.

Září
Říjen:   Počasí bylo po oba měsíce stálejší, ale opět se střídala teplejší a chladnější období,  

většinou slunečná, bez srážek.

Listopad
Prosinec: Počátkem měsíce se začalo postupně ochlazovat na mínusové teploty. 18. listopadu 

začal padat první sníh a vydatně začalo sněžit 24. listopadu. V neděli 27. listopadu 
padal  sníh  celý  den.  Prosinec  pak  byl  bez  větších  srážek  až  kolem vánoc  byl 
srážkově vydatnější. Sněhová pokrývka však vydržela až do konce kalendářního 
roku. 



8. POHYB OBYVATELSTVA

Přistěhovaní:
4. 1.    Jan Rapčák                         do čp. 132
10. 1.  Pavel Fajmon                                    1
12. 1.  Radek Otevřel       265
24. 1.  Zuzana Křetínská                          106
28. 1.  Alena Brunclíková                        264
           Petr Brunclík
           Růžena Sedlářová
           Jiří Sedlář
25. 4.  Martin Meitner                              116
10. 5.  Věra Valová                                   212
11. 5.  Hana Meitnerová                           116
           Lubomír Meitner
24. 8.  Gabriel Dvořák                              243
12. 9.  Libor Chabičovský                           64
24.10. Klára Pešková                                168
26.10. Miroslava Jurová                           118
           Vlastimil Kala
4.11.   Kateřina Dvořáková                       243
30.11. Zbyněk Jura                                    118
21.12. Hana Trčková                                   59
27.12. David Gottvald                                 59

V rámci  obce  se  přestěhovala  12.  1.  Jitka  Otevřelová  z  čp.  115 na  čp.  265,  na  základě 
rozhodnutí obecního úřadu byl změněn trvalý pobyt 12. 1. Romanu Dvořáčkovi a Ondřeji 
Beranovi z čp. 126 na čp. ohlašovny 155.
Také  byli  přihlášeni  k  dlouhodobému  pobytu  vízového  cizince  Liudmila  Rymdzionak  z 
Běloruska na čp. 198 a George Hanawi ze Sýrie na čp. 78.

Odstěhovaní:
24. 1.  David Gottvald                       z čp. 59    
26. 1.  Anna Nejezchlebová                     57
15. 2.  Ladislav Jánoška                           192
16. 2.  Anděla Doležalová                        103
17. 2.  Anita Gottvaldová                             7
2. 3.    René Švarc                                       13
22. 6.  Gabriela Zedníková                       160
10. 8.  Marek Vincenec                            168

Svatby:
Obřady konané v Ruprechtově
22. 10. Kateřina Habrová, Bílovice nad Svitavou
            Gabriel Dvořák, Ruprechtov čp. 243
Sňatek ještě uzavřeli Dušan Šíbl z čp. 54 - místo sňatku Brno, Gábina Pytelová z čp. 160 a 
Anděla Doležalová z čp. 103, které se po sňatku odstěhovaly.



Narodili se:
4. 2. Žaneta Tomášková       čp. 79
5. 5. Radek Orálek                       6, který 19. 5. zemřel
2. 9. Rachel Kiliánová                50

Ještě se narodili, byli slavnostně přivítáni a v Ruprechtově bydlí Daniel Gottvald, nar. 31. 1. a 
Jan Střelec, nar. 13. 5.

Úmrtí našich občanů:
24. 1.    Jan Pilko                               65 roků              z čp. 217
15. 8.    Květoslava Zouharová          91                               114
1. 9.      Josef Mostovský                   57                               164
25. 9.    Vlasta Benešová                   92                               212
Poslední rozloučení a uložení do hrobu bylo také 23. 3. s naším bývalým občanem Pavlem 
Musilem, čp. 26, který zemřel 17. 3. ve věku 45 let. 

vydavatel: Obec Ruprechtov, neprošlo jazykovou úpravou, sazba Rudolf Grenar, www.ruprechtov.cz


